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Referat af generalforsamling i Pårørendeforeningen den 6. maj 2025 
Fra bestyrelsen var der afbud fra Margit Højland, Leif Johannsen og Tanja Bonde 
Rasmussen. 
 
Mad- og måltidschef Conny Thorhauge Nielsen indledte aftenen med at præsentere 
køkkenet og lidt om maden, der serveres i landsbyen. 
Køkkenet er i dag delt i to nemlig køkkenet i landsbyen og et køkken i Ry. Samtlige 
specielle diæter m.m. laves i Ry. 
Man lægger vægt på, at lave hjemmelavet mad i god kvalitet. 
Det er meget vigtigt med ”rette mad til rette borger”. 
Der laves dagligt mad til omkring 1.000 borgere. 
Det skal være bæredygtigt, mindre kød, mere plantebaseret, mindre madspild. 
Ca. 30% af maden er økologisk. Den forholdsvis lave procent skyldes, at prisen på 
økologiske fødevarer er steget meget. 
Der er flere borgere i landsbyen med dysfagi end på ældreområdet. 
Der arbejdes meget på at ny-/videreudvikle kost til dysfagi-patienter. 

Der arbejdes på at lave valgmenuer til beboerne, men det er meget vanskeligt. 
Køkkenlederen besøger boenhederne 1-2 gange om året for at samle op på beboernes 
ønsker og behov. 
Den ernæringsfaglige vejleder holder møde med alle afdelinger og boenhederne 2 gange 
årligt.  
(se de detaljerede vedhæftede slides). 
Der kom et forslag om, at menuplanerne lægges ud digitalt på Sølunds og Pårørende-
foreningens hjemmeside. 
 
Dernæst fortalte Anne-Marie Kruse lidt om livet i landsbyen. 
Der er gang i rigtig meget. 
 
BUSSERNE: 
er noget der er blevet talt rigtig meget om i en længere periode. 
Nu er en stor del af dem blevet skiftet (dels leaset dels købt). Derudover er der anskaffet 
flere mindre biler, som giver flere fordele og muligheder. 
Der er lavet en fremtidig plan for både vedligehold og udskiftning af busser/biler. 
Hele problematikken med busserne har været en god proces, som har vist noget om 
behovet for store busser kontra mindre biler. 
 
SVØMMESALEN: 
har nu været lukket i en periode. 
Spørgsmålet er, om den er nødvendig og ja, det er den. 
Lukningen har bl.a. været på grund af problemer med rensningsanlægget, og så er der 
kommet en del nye regler, siden den er bygget. 
Der renoveres nu, og det forventes, at den åbnes i løbet af sommeren. 
Mange har behov for at svømme alene, så der er gang i at lave svømmeplan, som 

tilgodeser alles behov. 
Der er ansat en ny bademester Jes, som er uddannet fysioterapeut. 
 
BOLIGERNE: 
er presset på m2. 
De borgere, der flytter ind i dag, har større behov, som kræver flere ansatte, og så er man 
presset. 
Der bygges 9 nye boliger i forbindelse med BE20, som forventes klar i 2027. 
De nuværende beboere skal genhuses imens. 
I nogle af de ældste huse ”nedlægges” der løbende en lejlighed, for at lave personalefaci-
liteter. 
Der er også pladsmangel på dagtilbuddene. 
Politisk kigges der på, om det kan ændres. 
Der blev spurgt, om der stadig er kø for at flytte ind i landsbyen, og ja det er der. 
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Der blev spurgt, om Snoozelhuset bruges? 
Ja, det gør det som dagtilbud, men ikke i den form, det er bygget til. 
Der er stadig nogle få af de oprindelige aktiviteter, der fungerer. 
Der er i dag 900 ansatte i landsbyen. 
 
90-ÅRS FØDSELSDAG 
Landsbyen Sølund fylder 90 år, og det fejres med flere tiltag. 
Den 30. maj er beboerne med pårørende inviteret i Cirkus Arena. 
Den 25. juni, som er selve dagen, vil der være flere aktiviteter i landsbyen. 
 
Herefter forsatte vi med den ordinære generalforsamling. 
 

1. Valg af dirigent 
Anders Peter Jensen valgt, som fastslog, at generalforsamlingen var rettidig 
indvarslet. 

 

2. Formandens beretning 
Margit Graves Ponsaing redegjorde i korte træk for bestyrelsens arbejde i det 
forløbne år. Beretningen godkendt og medsendes vedhæftet. 

 
3. Kassereren fremlægger det reviderede regnskab 

Regnskabet blev uddelt. 
Der blev spurgt, om bestyrelsen ikke havde overvejet prisen nærmere for 
sansegyngen ved Snoozelhuset? 
Det var ikke tilfældet, da bestyrelsen var enig om det gode formål med gyngen. 
Regnskabet godkendt. 

 
4. Fastlæggelse af kontingent 

Det blev vedtaget, at kontingentet sættes op til 200 kr./person. 
 

5. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer 
Da bestyrelsesmedlem Gitte Steen Ebbesen har været nødt til at trække sig fra 
bestyrelsen, skal der vælges 3 medlemmer. 
Agnes Winther og Dorte Illum valgt for 2 år. 
Dorte Lindelof valgt for 1 år. 

 
6. Valg af suppleanter 

Tanja Bonde Rasmussen genvalgt. 
Nyvalgt blev Ulla Bøttcher Nielsen. 

 
7. Valg af revisor 

Frede Højland genvalgt. 
 

8. Valg af revisorsuppleant 
Per Ponsaing genvalgt. 

 
9. Indkomne forslag 

Ikke modtaget noget. 
 
   10.  Evt. 

Der efterlyses gode ideer til markedsføring af Pårørendeforeningen.  
En pårørende gjorde opmærksom på, at man ved indflytning i Landsbyen ikke blev 
gjort opmærksom på Pårørendeforeningens eksistens. Det har været behandlet i 
bestyrelsen, og vores folder er tilsendt boenhederne til udlevering.  

Ulla Bøttcher Nielsen 
 


